
Arvoisat Kauniaisten suomenkielisen kasvatus- ja koulutusvaliokunnan jäsenet 
 
Kaupunginhallituksen kokouksessa 10.3.2025 käsiteltiin Satuvuoren 
ryhmäperhepäiväkodin (jäljempänä ryhmäperhepäiväkoti) jatkoa varhaiskasvatuspalveluita 
koskevan tuotantotapaselvityksen käsittelyn yhteydessä ja kaupunginhallitus päätyi 
pyytämään kasvatus- ja koulutusvaliokunnilta lausuntoja asiasta (KH 10.03.2025 § 38, 
525/00.03.03/2024). Haluaisimme ryhmäperhepäiväkodin lasten vanhempina saattaa 
valiokunnan tietoon omat näkemyksemme asiasta, nostaa esille huolemme 
kielikylpypolun pienten ryhmän jatkuvuudesta ja ilmaista tyytyväisyytemme 
ryhmäperhepäivähoitoon ja yksikön henkilöstöön.  
 
 
Ryhmäperhepäivähoito on arvostettu kodinomainen varhaiskasvatusvaihtoehto, 
jonka jatkuvuus Kauniaisissa tulee taata 
 
Satuvuoren ryhmäperhepäiväkoti tarjoaa lämpimän ja turvallisen kasvuympäristön pienille 
lapsille. Toiminnan perustana ovat pysyvät ja toimintaan sitoutuneet aikuiset, jotka ovat 
onnistuneet luomaan kodinomaisen ja välittävän ilmapiirin, jossa lapset viihtyvät. 
 
Tällä hetkellä ainoa alle 3-vuotiaiden ryhmä Kielikylpy Grani Språkbadin yhteydessä on  
ryhmäperhepäiväkoti Tikrut-ryhmä, joka tarjoaa varhaiskasvatusta erityisesti alle 3-
vuotiaille lapsille, joiden vanhemmat ovat valinneet lapselleen kielikylpypolun. 
Ryhmäperhepäiväkodin toiminta on ollut jo pitkään täydessä kapasiteetissa. Paikkatilanne 
vaikeutui entisestään vuonna 2024, kun Kielikylpy Grani Språkbadin pienten ryhmä Kuutit 
lakkautettiin tilojen puutteen vuoksi. Tämän seurauksena ryhmäperhepäivähoidon kysyntä 
on kasvanut merkittävästi, eikä edes kaikille kielikylpypäiväkotia käyvien lasten 
nuoremmille sisaruksille ole voitu tarjota paikkaa.  
 
Ryhmäperhepäiväkodin pieni ryhmäkoko mahdollistaa lasten yksilöllisen huomioinnin ja 
tukee lapsen kasvua ja kehitystä. Tämä lähestymistapa on saanut vanhempien 
keskuudessa suurta arvostusta, mikä näkyy ryhmäperhepäivähoidon jatkuvassa 
suosiossa. Vuoden 2024 syksyllä tehdyn varhaiskasvatuksen palveluverkko selvityksen 
mukaan Kauniaisissa 50 % 0–2-vuotiaista on päivähoidossa (SOVV 30.10.2024 § 58 
460/12.00.00.00/2023). 0–2-vuotiaiden lasten perustarpeet liittyvät vahvasti 
turvallisuuteen, jatkuvaan läsnäoloon, emotionaaliseen lämpöön ja yksilölliseen hoivaan – 
juuri näitä ominaisuuksia ryhmäperhepäiväkoti on jo vuosia tarjonnut pienille lapsille. 
Kodinomainen, pieni ja lämminhenkinen ympäristö tukee lapsen kokonaisvaltaista 
hyvinvointia ja luo perustan myönteiselle kasvulle ja oppimiselle. 
 
Kaupunginhallituksen ryhmäperhepäivähoidon jatkoa koskeva käsittely tuli yllätyksenä 
sekä ryhmäperhepäiväkodin työntekijöille, että lasten vanhemmille. 
Ryhmäperhepäiväkodin jatkoa koskien lautakunta on päättänyt 8.12.2022 (SOVV 
08.12.2022 § 71, 799/12.00.00.00/2022) seuraavasti: ”Satuvuoren ryhmäperhepäiväkoti 
jatkaa toimintaansa ennallaan. Perhepäivähoitajan siirtyessä ryhmästä eläkkeelle, ryhmä 
lakkautetaan ja tilalle perustetaan joko suomen- tai ruotsinkielinen lapsiryhmä joko 
Kielikylpy Grani Språkbad -yksikön alaisuuteen tai Kasabergets daghem -yksikön 
alaisuuteen. Tila sopii myös ruotsinkielisen vuorohoidon järjestämiseen, jos se 
myöhemmässä vaiheessa nähdään tarkoituksenmukaisena.” 
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Vanhempien näkökulmasta ryhmäperhepäiväkodin toiminnan jatkuvuuden turvaaminen on 
keskiössä Kielikylpypäiväkodin yhteydessä jo linjattuun ajankohtaan saakka ja alle 3-
vuotiaiden päivähoito Kielikylpy Grani Språkbadin yhteydessä on turvattava jatkossakin. 
Me vanhemmat peräänkuulutamme sitä, että tehdyistä päätöksistä pidetään kiinni, eikä 
päätöksenteko venkoilisi vuosittain luoden epävarmuutta sekä työntekijöihin, että lasten 
vanhempiin. 
 
Vaikka tämän hetken Tikrut ovat iältään valmiita siirtymään seuraavaan ryhmään, on uusia 
tulokkaita jo jonossa. Pienten alle 3-vuotiaiden ryhmän toiminnan jatkuminen Kielikylvyn 
yhteydessä herättää vanhemmissa huolta jatkuvuuden, mutta myös arkisten 
kuljetusjärjestelyiden osalta. Sisarusten sijoittuminen saman päivähoitoyksikön ja 
pihapiirin alueelle on ihanteellinen vaihtoehto ja isossa roolissa sujuvan arjen kannalta. 
Alle 3-vuotiaiden ryhmän puuttuminen heikentäisi kielikylpypolun vetovoimaa perheiden 
arvottaessa myös arjen sujuvuutta.  
 
Myös kielikylpypäiväkodin toimintaan on liittynyt epävarmuuksia viime vuosina, mikä saa 
päätöksenteon näyttämään eri tasoilla poukkoilevalta. Peräänkuulutammekin 
päätöksenteon ennakoitavuutta ja suunnitelmallisuutta sekä toiminnan kehittämistä 
pitkäjänteisesti ja resurssiviisaasti niin, että myös kielikylpypolkua seuraavat perheet 
voisivat luottaa jatkuvuuteen. 
 
Tuotantotapaselvityksestä  
 
Kauniaisten kaupunki teetti varhaiskasvatuspalveluja koskevan tuotantotapaselvityksen 
virkatyönä (KH 10.03.2025 § 38, 525/00.03.03/2024). Tuotantotapaselvityksessä arvioitiin 
ryhmäperhepäiväkodin tulevaisuutta eri vaihtoehtojen kautta. Itse toiminnalle ei juuri 
selvityksessä annettu merkittävää arvoa, saati huomioitu henkilöstön pitkää työkokemusta 
varhaiskasvatuksen parissa. 
 
Selvityksessä esitettiin ryhmäperhepäiväkodin toiminnan lakkauttamisvaihtoehdon 
(vaihtoehto A) luomat tehostumissäästöt pääasiallisina syinä, haasteet tuntuvat liittyvän 
tilankäyttöön sekä pedagogisiin lähtökohtiin. Vaihtoehdon B osalta arviointi keskittyi 
Kielikylpy Grani språkbadin henkilöstön käyttöön ryhmäperhepäiväkodin johdossa ja 
tukena. Vaihtoehto A:ssa todettiin ”kustannusvaikutuksia tulisi sekä suorasti että 
epäsuorasti toiminnan tehostuessa sekä keskittyessä”, kuitenkin näkemyksemme mukaan 
vaihtoehdossa A henkilöstön uudelleen sijoittaminen siirtäisi kustannukset vain toisaalle 
eikä näin ollen toisi säästöjä juurikaan (Yksikön vuotta 2024 koskeva budjetti oli 99 580 €, 
josta henkilöstömenojen osuus oli 94 430 €, erotus 5 150 €). 
 
Lisäksi itse ryhmäperhepäiväkodin arvioinnissa korostui pedagogiset lähtökohdat, jossa 
hyötyä nähtäisiin olevan sillä, että tämän tyyppistä normista poikkeavaa hoitomuotoa ei 
Kauniaisissa olisi lainkaan tarjolla. KH 10.03.2025 § 38, 525/00.03.03/2024 
”Pedagogisessa mielessä lähtökohtaisesti kouluttamattoman henkilöstön toteuttama 
toiminta poikkeaa voimakkaasti päiväkodeissa annettavaa pedagogisesti 
suunnitelmallisesta, lapsilähtöisestä ja korkealaatuisesta toiminnasta.” Selvityksessä ei 
otettu huomioon ryhmäperhepäivähoidon työntekijöiden pitkää ja vankkaa työkokemusta 
varhaiskasvatuksen parissa, yhteensä lähes 50 vuotta.  



 
Ryhmäperhepäivähoidon lähtökohtia ovat pieni ryhmäkoko, turvallinen ja pysyvä 
hoitosuhde, yksilöllinen hoiva ja huomio sekä rauhallinen ja kodinomainen ympäristö. Me 
vanhemmat olemme olleet erittäin tyytyväisiä pienten lasten hoitoon 
ryhmäperhepäiväkodissa ja koemme, että aikuisten pysyvyys, sitoutuneisuus ja 
ammattitaito on ollut vertaansa vailla. Myös nämä näkökohdat olisi hyvä tunnistaa 
positiivisina puolina järjestettäessä Kauniaisissa päivähoitoa kaikkein pienimmille 
kuntalaisille.  
 
Kiinnitämme huomiota siihen, että tuotantotapaselvityksessä ryhmäperhepäiväkodin 
jatkon arvioinnissa korostui myös aukioloajan suppeus. Ryhmäperhepäiväkodin ja muiden 
yksiköiden aukioloajat ovat lasten vanhempien tiedossa jo varhaiskasvatuspaikkoja 
hakiessa, hoitoaika on voitu sovittaa yhteen etukäteen suunnitellen, yhteistyössä 
työntekijöiden ja vanhempien kanssa. Vanhempien näkökulmasta ongelmia tässä ei ole 
ilmennyt. Ryhmäperhepäiväkodin etu on vahva yhteistyö kielikylpypäiväkodin kanssa, 
mikä toteutuu, kun yksiköt toimivat samassa pihapiirissä. Näkemyksemme mukaan 
myöskään työntekijöiden kuormittuneisuutta tai tyytymättömyyttä, jota 
tuotantotapaselvityksessä korostettiin, ei ole aidosti selvitetty asianosaisilta päiväkodin 
eikä ryhmäperhepäivähoidon puolelta. Toivommekin, että tällaiset päätelmät tuodaan ilmi 
vasta kun asianmukaiset tutkimukset ja/tai haastattelut asianosaisilta on tehty.  
 
Me vanhemmat peräänkuulutamme, että aiemmin tehdyistä päätöksistä (SOVV 
08.12.2022 § 71, 799/12.00.00.00/2022) pidettäisiin kiinni, eikä päätöksenteko venkoilisi 
vuosittain luoden epävarmuutta sekä työntekijöihin, että vanhempiin. Meidän 
näkökulmastamme katsottuna ryhmäperhepäivähoito on erinomainen osa Kauniaisten 
päivähoitovalikoimaa ja puolustaa paikkaansa myös jatkossa kaikkein pienimpien 
päivähoitouraansa aloittavien lasten kodinomaisena hoitomuotona. Lisäksi on 
ensiarvoisen tärkeää, että Kielikylvyn yhteydessä on pienten ryhmä olemassa. Parhaassa 
tapauksessa, tilanne pysyisikin ennallaan, mutta tällaista vaihtoehtoa ei 
tuotantotapaselvityksessä arvioitu lainkaan.  
 
Kuntalaisina tunnistamme varhaiskasvatuksen palapelin monimutkaisuuden, taloudelliset 
sekä tiloja koskevat haasteet, mitkä tekevät kuntapäättäjien päätöksistä vaikeita. 
Toivoisimme kuitenkin, että päätökset tehdään pitkällä aikavälillä kestävästi ja 
resurssiviisaasti sekä huomioon ottaen jo aiemmin tehdyt päätökset. Lisäksi 
kokonaisuuden kannalta olisi ensiarvoisen tärkeää, että päätöksiä ei nähtäisi 
nollasummapelinä suomen- ja ruotsinkielisten ryhmien välillä, vaan pienessä kunnassa 
voitaisiin joustavasti käyttää vahvaa kaksikielisyyttä yhteistyön perustana yli kieliryhmien 
myös tilojen osalta.  
 
 
 
Yhteistyö terveisin,
Satuvuoren ryhmäperhepäiväkodissa olevien lasten vanhemmat
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